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授 课 计 划

 2016— 2017学年第二学期

学    院：  政法学院

课程名称：  专业英语

课程编码： 07A11513  

课程类别： 专业任修课            

计划学时：  36    （理论：33    实验： 3   ）

学    分：  2
授课时间：  第1周-18周

授课地点：10J106、10J104
教 学 班：法学2014级1-6班

授课教师：         褚宁                   
填报日期： 2017 年 2 月 25 日

专业英语课程授课计划
Legal English
一、课程内容简介与教学目的

（一）英美法系是目前世界主要两大法系之一，也是主要的西方发达国家所适用的法律体系，在全球一体化日益加强的背景下，对于不同法系的了解与认识已经迫在眉睫。本课程的主要目的就是针对英美法律体系的法律文化传统与相关制度做出概括性介绍，并在此基础上让学生以法律英语为媒介对该体系的认识更加深刻；
（二）本课程希冀通过教学对课程提出如下基本要求：首先，对西方英美法系的法律传统、法律文化有所了解；其次，掌握英美法系的具体法律制度；最后，以法律英语为媒介，掌握基本的法律术语与概念。

二、课程要求及教学活动项目

（一）课程要求：课程要求学生在32节次的课程内，完整参与出勤，回答课堂提问以及讨论，同时要求学生分组进行PPT制作并进行课堂展示，以此作为学生平时表现的评分依据；卷面成绩为百分制，占最终总成绩的70%。

（二）教学活动项目及学时分配：理论教学占教学活动的100%；每堂课安排一组学生进行PPT演示及陈述（由各班进行自由组合，共组成15组，分别进行课堂展示）；作业内容包括课下对案例的阅读（8课时）、以及法条的课堂翻译（2课时）；辅导答疑（复习课：2课时）。

三、成绩考核

本门课程考核方式采取闭卷考试与平时成绩相结合的模式，考试总分为100分，平时成绩占50%，卷面成绩占50%。

平时成绩：主要包括课堂表现、作业等方式。

期末考试成绩: 采取闭卷考试形式。

（三）最终成绩组成说明：考试总分为100分，平时成绩占50%，卷面成绩占50%。

四、教材及参考资料

教材：
何家弘：法律英语 Legal English (第二版)，法律出版社，2008年版。

中文参考书目：

傅晓玲，李军军，曾春莲：高级法律英语影响教程，中山大学出版社，2009年版。

董健忠、赵建：法律英语，复旦大学出版社，2009年版。

陈忠诚：法律英语阅读（民法）Legal English Reading Civil Law，法律出版社，2010年版。

望月礼二郎著，郭建，王仲涛译，《英美法》，商务印书馆，2005年版。

崔永东，《中西法律文化比较》，北京大学出版社，2004年版。

沈宗灵，《比较法研究》，北京大学出版社，2005年版。

外文参考书目 ：

Konrad Zweigert and Hein Kotz，《An Introduction to Comparative Law》，（3rd ed）Clarendon Press Oxford

Roy Goode Commercial Law（3rd ed）Penguin Books

五、教师联系方式及答疑要求

教师联系电话：18769787186

教师邮箱：ningning122812@hotmail.com
课程网址：

答疑时间：每堂课下课前10分钟留给学生提问，进行答疑。

六、课程教学计划安排及策略

  第一周

  学时：2

授课内容：对课程的整体介绍；学习目的、学习任务以及学习方法的介绍；学习内容概况概览；布置课堂实践分组要求。

General introduction to the subject—Anglo-American Law System; make clear of the targets, methods and contents of this subject; arrangement of the moot court in class. 

目的要求：让学生对课程有整体性把握，并明确任课教师对课程的具体要求和组织情况。

To make students understand how this subject organized in this semester, and to set forth specific requirements of this class. 

授课方式：课堂讲授。By taught. 

  第二周

学时：2
授课内容：法系的划分及其标准，两大法系的区别及其各自特点。引领学生了解两大法系的区别及其各自特点。掌握相应法律术语，并展开相应阅读、听说方面的训练。

Students will be able to: know something about the two big legal systems, their differences and also will know that every society has a legal system ; master some related legal terms; conduct a series of reading, listening, speaking and writing activities related to the theme of the unit.

目的要求：对课程的整体性介绍；法系的判定标准，两大法系的各自特点。
Conception of Legal Families and criteria on identifying these; Romanist law family; Germanic Law family; Scandinavian; so on Which countries belong to Anglo-American law family；Differences between common law and European Continental law systems.

授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.
第三周

学时：2
授课内容：普通法的产生；令状制度的产生及其作用.
Development of Common law, writs and its value and functions;

目的要求：要求学生在掌握相应术语的前提下，了解普通法的产生过程，及其制度特点，并能够区分衡平法与普通法的价值。

While mastering the corresponding legal terminologies, asking students to understand the development and formation of common law and features of the law. Besides, try to know how to differentiate equity law and common law.

授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.
第四周

学时：2
授课内容：衡平法的产生及其特点，以及普通法与衡平法的关系；两大法系诉讼制度比较。
formation and development of equity law and its features; relationship between common law and equity law; make comparison of litigation between adversary system and inquisitorial system. 
目的要求：要求学生在掌握相应术语的前提下，掌握法律渊源中成文法与不成文法的划分标准，并能够以英文表述我国的法律渊源，以及了解英国的法律渊源四种分类方法。

Try to know how to differentiate equity law and common law, as well, try to set forth the formation and development of equity law and its features; relationship between common law and equity law; make comparison of litigation between adversary system and inquisitorial system. 
授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

第五周

学时：2
授课内容：掌握英美法系中法律职业的划分 (Classification of Legal Profession——Lawyer)

      目的要求：了解律师的产生方式及其执业范围(attorney)，介绍英国的两类律师制度，出庭律师 Barristers，事务律师 Solicitors; 了解法官 (Judges)、检察官 (Prosecutors)的任免程序。
授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.
第六周

学时：2
授课内容：世界法学教育体系简（Styles of Legal Education）；如何申请英美法系国家法律硕士学位（LLM）How to apply for a LLM Degree?；法学院课程设置概览（Curriculum—— Legal Courses）。

目的要求：掌握申请海外学校法律硕士的流程及其要求；掌握世界法学教育三种模式，掌握法学院课程设置的翻译方法。

To get to know how to apply for a foreign law school; master the three styles of legal education in the world; understand how to translate the curriculum of law school. 

授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。
Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

第七周

        学时：2

    授课内容：以英美的法院体系为知识背景，了解其判例效力，以及先例的相关规则；掌握阅读判例的方法。教授学生掌握阅读判例报告的技巧，并涉及重点词汇的掌握。

Mastering skills of reading a law report as well as essential vocabularies. Section one. Authorities of cases in the UK and the US_1 Authorities of cases in the UK; 2 Authorities of cases in the US; Section two. How to read a case?1 Composition of a case report; 2 How to analyze case names? 3 How to recognize decision of a case asap?
    目的要求：了解如何判断判例的效力等级；学习分析判例的组成，及其名称、出处、事实、推理、判决决定的理解。

Authority of cases and how to recognize precedents; Composition of a law report, and how to recognize reasoning or motivation of each case. 

    授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

    第八周

学时：2
授课内容：在对如何阅读判例的掌握基础上，对若干案例进行模拟法庭演示。案例一：Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc, 实践并联系第四章关于如何阅读判例的各种技巧，并涉及重点词汇的掌握。

1、Citation of Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc；2、facts of Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc；3、reasoning of Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc；4、legal sources of Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc

目的要求：Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc案的审判历史，判决界别，判决出处，案件事实，推理过程，判决结果以及法律渊源的识别问题。

Recognition of litigation History, Authority, citation, facts, reasoning decision and legal resources of the case Webster v. Blue Ship Tea Room, Inc. 

授课方式： 以学生实践为主要形式。Making students to practice the case. 
   第九周

       学时：2
授课内容：教授英国法院组织体系及重点法院管辖权，并涉及重点词汇的掌握。

Mastering definition of sources of law, and legal sources and classifications of which in common law system. Section one（Court System of England） 1、features of Court System of England; 2  Her Majesty’s Court Structure of the UK; 3、Supreme Court and its Jurisdiction.; 4  High Court, and its composition and jurisdiction. ; 5  Crown Court, and its composition and jurisdiction ; 6  Magistrate’s Court and its composition and jurisdiction; 

目的要求：英国法院组织体系及重点法院管辖权。
Asking students to master courts system of the UK and US, and jurisdictions of them.
授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。
Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.
  第十周

学时：2
授课内容：教授美国法院组织体系及重点法院管辖权，并涉及重点词汇的掌握。

（Dual Court System——Court System of the US） 1  Dual Court System; 2  Federal Court System and Jurisdiction; 3  State Court System and Jurisdiction; 4  Appointment and Removal of Judges

目的要求：美国法院组织体系及重点法院管辖权。
Asking students to master courts system of the US, and jurisdictions of them.
授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。
Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.
    第十一周

学时：2
    授课内容：合同的定义、成立要件，违约纠结的方式，并涉及重点词汇的掌握，以及对中国合同法相关法条的翻译。

Contract law，Legal Concepts，contractual formation，Remedies for Breach of Contract

    目的要求：掌握英美法律中合同的定义、成立要件，违约纠结的方式，并涉及重点词汇的掌握，以及对中国合同法相关法条的翻译。

Try to obtain the definition of Contract law，Legal Concepts，contractual formation，Remedies for Breach of Contract, as well, translate the provision of Contract law of China. 
    授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

    第十二周

学时：2
    授课内容：侵权的定义、侵权的三种类型（故意侵权行为、过失侵权行为、严格责任）、案例描述。

Legal concept of torts, three types of torts (intentional tort, negligent tort, strict liability ), case description. 

    目的要求: 学习英美法中侵权的定义、侵权的三种类型（故意侵权行为、过失侵权行为、严格责任），并能够掌握相关词汇，并以英文对我国侵权案例进行描述。

Try to learn the Legal concept of torts, three types of torts (intentional tort, negligent tort, strict liability ), case description, to master relative vocabulary and describe tort case took place in China in English. 
    授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

    第十三周

        学时：2
    授课内容：犯罪的法律定义，英美法中杀人罪的分类（谋杀、过失杀人），我国的死刑复核程序。
Definition of Crime，Capital Punishment，homicide（Murder，Manslaughter）；Procedure for Review of Death Sentences

    目的要求: 掌握英美法律中犯罪的法律定义，美国法中杀人罪的分类（谋杀、过失杀人），对我国的死刑复核程序的回顾。
Mastering the Definition of Crime in American law，the classification of homicide in U.S.（Murder，Manslaughter）；to take a preview of the Procedure for Review of Death Sentences in China. 
    授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

    第十四周

        学时：2
    授课内容：情景模拟—刑事和解程序 Criminal Reconciliation; 讨论：我国是否应当保留死刑? Discussion: Death Penalty in China, Yes or No? 
    目的要求: 通过刑事和解程序的场景再现，让学生对和解程序加深了解并掌握该程序的法律术语的运用；针对死刑是否应当保留话题的探讨，让学生对死刑的意义和人的价值进行思考。
Through the procedure of criminal reconciliation scene reproduction, let students use to enhance mutual understanding and reconciliation procedures grasp legal terms of the program; according to whether the death penalty should be reserved on the topic, let students think about the death penalty meaning and value.
    授课方式：以学生实践为主要形式。Making students to practice the case. 
    第十五周

        学时：2
    授课内容：美国的刑事诉讼流程, American criminal procedure.

    目的要求: 掌握美国的刑事诉讼流程，逮捕、初审、预审听证、审前动议、挑选陪审团、开场陈述等程序加以了解。
Mastering the arrest, arraignment, preliminary hearing, pre-trial motions, jury selection, opening statements, etc. 
    授课方式：以课堂讲授为主，课堂讨论和课下自学为辅。

Students read, the teacher asks questions and give detailed explanation by using PPT, or；Ask students to do PPT and presentation then the teacher gives comments and summary.；This should be done paragraph by paragraph.；Make clear that every society has a legal system by asking pre-reading questions.

    第十六周

学时：2
授课内容：在对美国刑事诉讼流程的掌握基础上，对O.J.Simpson案件模拟展示庭审过程。

目的要求: 掌握陪审团遴选流程；掌握证据展示制度以及抗辩制度的展开方式。对庭审进程有所了解。

Try to know how to select a jury; evidence rule and adversary system; have a general understanding of trial process. 

  授课方式： 以学生实践为主要形式。Making students to practice the case. 

    第十七周

学时：2
    授课内容：针对前三次模拟庭审中未能出场的同学进行随堂口语测试，进行平时成绩测评。

     第十八周

学时：2

授课内容：复习

说明：1、周次：应与校历上的周数相对应，为实际上课的周次；

2、学时：表内学时之和应与封面的计划学时相符；

3、授课方式：可以根据教学活动项目撰写，并阐述教学设计、组织、方法、手段等；

4、其它说明：可以撰写学生作业、学生学习的要求、学生应准备的工作等。
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